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Standpunten SVNC, versie 11 februari 2025 
Een algeheel vuurwerkverbod is niet doeltreffend en niet proportioneel! 

Geschetste problemen en genoemde oplossing. 
Problemen: (zwaar) gewonden, overlast en vernielingen, belagen van agenten en hulpverleners. 
nb: belagen vind ook plaats met legaal siervuurwerk. 
Beoogde oplossing: Verbod op siervuurwerk. 
Een landelijk verbod zou beter te handhaven zijn dan een lokaal verbod. 

Opmerkingen vanuit SVNC: 

Raddraaiers 
Overlast en vernielingen worden veroorzaakt door raddraaiers, het belagen van agenten en 
hulpverleners wordt gedaan door raddraaiers met name met zwaar illegaal vuurwerk zoals 
cobra’s! (Niet alleen tijdens de jaarwisseling) 

Belagen met legaal vuurwerk 
Belagen met legaal siervuurwerk komt sporadisch voor! Dat is ook veel duurder dan cobra’s. 
Als je legaal siervuurwerk weghaalt gebruiken deze raddraaiers zeker illegaal vuurwerk, dit is nog 
gevaarlijker! En anders pakken ze wel bakstenen of flessen etc. 

Altijd strafbaar 
Belagen met vuurwerk is altijd strafbaar, maakt niet uit met welk soort. 
Voor belagen met een cobra (en dat is écht wel duidelijk) kan er zelfs berecht worden met 
“poging tot doodslag”. 

De handel in illegaal gaat toenemen! 
Bij een verbod op siervuurwerk zal de handel in illegaal vuurwerk explosief toenemen! 
Als je als overheid kunt laten zien dat je de handel in illegaal vuurwerk onder controle hebt of 
ingedamd hebt en er is dan nog steeds ernstige overlast met legaal siervuurwerk, dan is het pas 
tijd om te praten over een verbod op legaal siervuurwerk. 
Eerder niet!! 

Maatschappelijke consequenties 
Een verbod op siervuurwerk voor consumenten heeft impact op ca. 12,6 miljoen Nederlanders 
die wel genieten van het zelf afsteken en of kijken naar siervuurwerk. 
Er zal landelijk onvrede ontstaan waardoor de geschetste problemen alleen maar erger worden, 
denk hierbij ook aan brandstichting / autobranden. 
Het belagen van agenten en hulpverleners zal hierdoor juist toenemen. 

Meer schade en incidenten in gemeenten met een lokaal verbod 
In de gemeenten met een lokaal vuurwerkverbod is juist meer schade is aangericht! 
Zie de berichtgevingen over bijvoorbeeld de gemeente Utrecht.  
Landelijk is het aantal incidenten en aanhoudingen gemiddeld met 11% gedaald maar juist in 
Amsterdam (waar een vuurwerkverbod gold) is het aantal  incidenten en aanhoudingen met 22% 
gestegen! Een verbod werkt dus averechts. 

Opslag 
Legaal siervuurwerk wordt opgeslagen in veilige vuurwerkbunkers met brandwerende deuren en 
sprinklers. Waar wordt illegaal vuurwerk opgeslagen? 
Een verbod op legaal vuurwerk zal verschuiving naar illegaal vuurwerk geven, dus ook meer 
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illegale opslag. Wil je de hulpverleners naar een dergelijke plek sturen in geval van een 
calamiteit? 

Financiële consequenties 
Een verbod op siervuurwerk voor consumenten raakt ca. 900 ondernemers welke 
nadeelschadecompensatie zullen claimen. Dit gaat vele honderden miljoenen euro’s kosten. 

Alle voorraden zullen moeten worden vergoed. 

De politie heeft meer agenten tijdens de jaarwisseling nodig om op alle meldingen van 
vuurwerkovertredingen te reageren. Reken er maar op dat dat er meer worden! 

Er zal vuurwerk in beslag genomen moeten worden. Dit behelst transport en opslag. 
De politie is daar niet op ingericht, dit gaat kapitalen kosten. 

Een verbod op consumentvuurwerk is niet de oplossing van het probleem, men gaat zich er 
ook niet aan houden; 
Tijdens de (corona)jaarwisseling van 2021/2022 gold een algeheel vuurwerkverbod en er werd 
ondanks dat verbod massaal vuurwerk afgestoken. 
Dit vuurwerk werd in het buitenland gekocht en de Nederlandse ondernemer moest lijdzaam 
toezien. 

Nederland gaat massaal over de grens vuurwerk gaat halen! 
De Nederlandse ondernemer kijkt lijdzaam toe. 

Ziekenhuizen draaien geen overuren met vuurwerkslachtoffers! 
Vanuit de (Spoedeisende) zorg is aangegeven dat men helemaal niet druk is met 
vuurwerkslachtoffers maar meer met drank- en drugs gerelateerde incidenten. 
De ziekenhuizen die nu pleiten voor een vuurwerkverbod gebruiken de zware letselgevallen als 
argument. 
Dit letsel wordt veroorzaakt door het zware illegale vuurwerk en dat is al verboden. 
Slecht 14% van de letselgevallen heeft te maken met het legale consumentenvuurwerk. 
(veiligheid.nl) 

372 slachtoffers op de SEH klinkt veel maar dat is het niet 
Elk slachtoffer is er 1 te veel. (draag een vuurwerkbril, OOK DE OMSTANDERS en houdt afstand) 
Per jaar heeft de SEH ongeveer 1,8 miljoen bezoeken. 
Vuurwerk behelst slechts 0,02% van dit totaal. 0,02%! 
Geen overuren door vuurwerk dus! 

Een lokaal verbod kan niet worden gehandhaafd, een landelijk verbod al helemaal niet! 
Daar is geen capaciteit voor! 
Bovendien lijdt dit af van het werkelijke probleem! 
Het probleem is niet het afsteken van vuurwerk, het probleem is schade en overlast door illegaal 
vuurwerk en het belagen van agenten en hulpverleners! 

Het wangedrag van raddraaiers stopt niet op het moment dat er geen legaal siervuurwerk 
meer is! 
Het aantal mensen die wangedrag zullen vertonen bij een verbod op siervuurwerk zal juist 
toenemen. De maatregel werkt averechts! 
Er zal dan juist méér en met zwaarder vuurwerk worden gegooid en anders wel met andere 
materialen. 
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Vernielingen, zoals het opblazen van brievenbussen vind niet plaats met legaal 
siervuurwerk! 

Laat de goeden niet onder de kwaden lijden 
12,6  Miljoen Nederlanders genieten van de vuurwerktraditie! 
Er zijn 8.292 vuurwerk-gerelateerde incidenten gemeld en slechts 245 aanhoudingen. 
Dat betekend dat er bij 12.591.708 mensen niets aan de hand is. 
99,93% van de mensen doet niets verkeerd! 
En deze groep van 12.591.708 mensen ga je bestraffen met een verbod op siervuurwerk?? 
De 8.282 raddraaiers laat je hun gang gaan? 
Dit is de wereld op zijn kop! 

Aantal geweldsincidenten tegen politieagenten 
Afgelopen jaarwisseling zijn er 295 geweldsincidenten tegen agenten geregistreerd. 
Het gemiddelde aantal geweldsincidenten tegen agenten per jaar is ca 12.000 
Met de jaarwisseling is dat slechts 2% van het totaal. Een verbod op siervuurwerk gaat dit 
maatschappelijk probleem niet oplossen! 

Veiligheid en voorlichting 
De ondernemers hebben kapitalen geïnvesteerd in veilige opslag en geven al jaren gratis een 
vuurwerkbril en een aansteeklont mee en geven goede voorlichting. Doet de criminele sector dit 
ook? Nee, getuige het aantal zwaargewonden en doden door illegaal vuurwerk! 

Er zijn nog nooit doden gevallen met legaal siervuurwerk! 
Alle te betreuren doden zijn gevallen door ongelukken met cobra’s, mortierbommen (shells) en 
zelf gemaakte bommen.  
(onderzoeksraad voor de veiligheid) 

Milieu 
Het RIVM heeft onderzoek gedaan naar de gevolgen voor het milieu en deze zijn 
verwaarloosbaar. Er is slechts een piekbelasting, welke (35 x per jaar) is toegestaan is. Het zeer 
uitvoerige rapport telt 28 pagina’s.  
NB: De branche maakt geen gebruik meer van plastic in vuurwerk en bij Illegaal vuurwerk is daar 
geen toezicht op... Een vuurwerkverbod werkt illegaal vuurwerk in de hand. Een averechts effect 
dus. Zie: Bijlage Milieulast van vuurwerk | Rapport | Rijksoverheid.nl 

Longpatiënten 
Een groot gedeelte van de longpatienten heeft last van vuurwerk wordt gezegd, echter deze 
groep hoor je niet zeggen dat vuurwerk daarom verboden moet worden, die ene avond per jaar. 
(ook niet in het rapport van Nivel) Men gunt de medelander het plezier van de traditie. (Voor de 
mensen met PTSS geldt het zelfde als voor de longpatiënten, bovendien komt het vuurwerk met 
de jaarwisseling niet onverwachts).  

Effect op dieren 
Het effect op dierentuindieren is onderzocht en de conclusie luidt dat de dieren zich snel 
aanpassen en er geen blijvende gevolgen aan overhouden. 
Zie: 1422582743.pdf (rhinoresourcecenter.com) 

Het effect op (broedende) vogels  is onderzocht en de conclusie luidt dat de vogels niet of 
nauwelijks reageren op vuurwerk en er geen blijvende gevolgen aan overhouden. 
Zie: Uitgebreid zoeken - Zoekresultaten - Kenniscentrum InfoMil 

https://www.rijksoverheid.nl/documenten/rapporten/2021/05/14/rivm-onderzoek-milieulast-van-vuurwerk
http://www.rhinoresourcecenter.com/pdf_files/142/1422582743.pdf
https://www.infomil.nl/vaste-onderdelen/uitgebreid-zoeken/?zoeken_term=kennisdocument_vuurwerk_en_wet_natuurbescherming
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Het effect op honden is onderzocht en de conclusie luidt dat  honden wel tijdelijk (soms) angstig 
op vuurwerk kunnen reageren. Echter: Het blijkt dat nog niet 1/3 van de hondenbezitters hier 
mee aan de slag gaat. Ook honden kun je laten wennen aan harde geluiden. 

Een veel gehoord argument is dat huisdieren stress ervaren tijdens de jaarwisseling en 
weglopen. In Nederland leven ruim 1,5 miljoen honden en bijna 2,6 miljoen katten. Het ging 
bijvoorbeeld tijdens de jaarwisseling van 2020 om 462 katten en 88 honden. (Dat is slechts het 
dubbele van een normale avond). Dit is respectievelijk 0,0178% en 0,0059% een 
vuurwerkverbod zal hier niet of nauwelijks effect op hebben omdat er toch vuurwerk wordt 
afgestoken.  NB: Met de verschuiving naar illegaal zullen de knallen harder zijn. 

Moeten de hondenbezitters, waarvan hun dieren op hun beurt het hele jaar door genoeg overlast 
geven (blaffen, bijten en poepen) met de jaarwisseling hun medelandgenoten niet een avond 
siervuurwerk gunnen?! 

Vuurwerkshows als alternatief? 
"Voortaan moet het voorhanden hebben en afsteken van vuurwerk voorbehouden worden aan 
professionals, die met kennis van zaken en onder geconditioneerde omstandigheden 
vuurwerkshows verzorgen", word gemakkelijk gezegd. 
Nederland heeft 342 gemeenten, waarvan sommigen heel groot (er zouden dus meerdere shows 
per gemeente plaats moeten vinden). Als je vuurwerkshows voor iedereen toegankelijk wilt 
maken heb je nóg meer geschikte locaties nodig, vele honderden professionals (die zijn er niet 
en deze komen er ook niet vanwege de vele uren praktijkervaring die benodigd is voor behoud 
certificaat). Dat is financieel niet interessant. 
En je hebt een goed georganiseerde crowdmanagement nodig. Dit is onmogelijk op deze schaal!! 
Bovendien: Massaal bezochte vuurwerkshows zijn voor de meeste Nederlanders niet wenselijk. 
Men wil thuis afsteken en kijken. 
Dergelijke (zeer kostbare) evenementen brengen bovendien weer vele andere risico's met zich 
mee. (En nog meer benodigde politie FTE's!)... 

Geef buurtverenigingen een vergunning om een vuurwerkshow te geven in hun woonplaats 
Voor het geven van een vuurwerkshow is een certificaathouder nodig. 
Dit is een pittige opleiding waar ook veel praktijkuren voor nodig zijn.  
Ook voor het behoud van het certificaat moet er veel praktijkervaring opgedaan worden. 
Dus hoe meer certificaathouders, hoe meer shows er door het jaar heen moeten zijn, en 
aangezien het aantal shows door het jaar afneemt wordt dit onmogelijk, laat staat financieel 
aantrekkelijk en/of haalbaar. 
Nu gaan er geluiden op voor een vrijstelling voor buurtverenigingen. Zij zouden dan zo een 
evenementenvergunning moeten kunnen krijgen en na een korte vakbekwaamheidstraining 
gecertificeerd zijn om vuurwerk af te steken? Zo maak je de evenementenbranche toch ook 
belachelijk? 
Worden regels m.b.t. het bezit/opslag en vervoer van meer dan 25 kg dan ook overboord gezet? 
Denk ook aan de aansprakelijkheidsverzekering... Wie is er verzekerd als er schade ontstaat bij 
zo’n buurtvereniging? ook zo'n buurtvereniging moet voldoen aan de veiligheidsafstanden; 
minimaal 40 meter tot publiek... Er komt meer bij kijken dan je denkt. 

De omzet van consumentenvuurwerk in Nederland is ca.120 Miljoen euro met ca. 900 
ondernemers. Dat is ca. 130.000 euro omzet gemiddeld. 
Er zijn in Nederland 2500 woonplaatsen, stel dat elke buurtvereniging 1000 euro uitgeeft, (25 
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sierpotten a 40 euro per stuk), dan heb je het over 2,5 Miljoen euro omzet, dat is gemiddeld 2700 
euro per winkelier. Daar kun je niet voor open! 

De vuurwerkhandel is niet interessant onder 40.000 omzet.  
Je zou dan 60 winkeliers overhouden en draai je bij 840 winkeliers de nek om. 
60 Winkeliers verdeeld over het hele land betekent voor de buurtvereniging dat ze een grote 
afstand af moeten leggen met meerdere auto’s (maximaal 25kg in een auto). 
Niet te doen en onwenselijk. 

De winkeliers die over zouden blijven zijn winkeliers die bovengemiddeld hebben geïnvesteerd, 
dus ook daar vindt een enorme aderlating plaats. 
Dit staat nog los van het feit, dat niet elke Nederlander naar zo’n plein wil. Men wil gewoon thuis 
voor de deur iets afsteken. 
De handel uit het buitenland en illegaal gaat onverminderd hard door. De ondernemers zijn de 
dupe, de brave burger is haar traditie kwijt,  
De raddraaiers gaan gewoon door en het uiteindelijke (gedrags)probleem wordt niet opgelost. 

 

Waarschuwingen uit het verleden: 
Toen het verbod ter sprake kwam van rotjes, waarschuwden wij voor verschuiving naar nitraten. 
Dat kwam uit. Daarna had de jeugd iets omhanden met single shots. Toen het verbod op single 
shots ter sprake kwam hebben wij weer gewaarschuwd voor verschuiving. Nu lopen de 
criminelen en raddraaiers nog met cobra’s, straks ook de jeugd! Een verbod op siervuurwerk 
werkt dit in de hand. U bent dus alvast gewaarschuwd! 

Vuurwerk in perspectief: 
20.000 mensen overlijden per jaar aan roken, dat zijn er 55 per dag. 
2.000 mensen overlijden per jaar aan de gevolgen van alcohol, dat zijn er 6 per dag. 
40.000 gewonden het eerste schaatsweekend 2021, met 1.000 operaties als gevolg. 
26.000 ski ongelukken per jaar met een totale kostenpost van €792 miljoen euro 
150.000 hondenbeten per jaar, dat zijn er ruim 410 per dag. 
3,7 miljoen sportongelukken per jaar, zo’n 10.000 per dag. Hierbij horen 160.000 SEH 
behandelingen, dat zijn er 440 per dag. 

Een algeheel vuurwerkverbod is niet doeltreffend en niet proportioneel! 

              Contact: Bart Pronk 06 13262870  info@svnc.nl 

12,6 Miljoen mensen genieten van de traditie met oud en nieuw. 
Nederland heeft gestemd; Laat de (coalitie)partijen hun beloften 
waarmaken en strijden voor het behoud van de vuurwerktraditie 
en het brood voor de ondernemers. Pak de raddraaiers harder aan! 

 


